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Protokół  Nr 8 wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady Gminy Lubasz 

odbytej w dniu 26 maja  2015 roku – godz. 14.00 

Posiedzenie odbyło się na sali sesyjnej Urzędu Gminy. Przewodniczący Pan Józef Cichorek  

powitał  wszystkich zebranych. W posiedzeniu udział wzięło 15 radnych  tj.  

Komisja Rozwoju Gospodarczego 

1.      Andrzejewska Żaneta 

2.      Buśko Andrzej 

3.      Koplin Zenon 

4.      Wicher  Marek  

5.      Wicher Kazimierz 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

6.      Cichorek Józef 

7.      Dams Sławomir 

8.      Macyszyn Andrzej  

9.      Szrama Hubert 

10.   Zieliński Marek  

Komisja Zdrowia, Oświaty i Spraw Socjalnych  

11. Janc – Węglewska Magdalena 

12.  Michalak  Jacek 

13.  Mirek Marian 

14.  Strawa Paweł 

15. Gościniak  

Stwierdził, że porządek posiedzenia został radnym doręczony i zapytała czy radni mają do 

niego jakieś uwagi. Uwag nie zgłoszono,  dlatego rozpoczęto posiedzenie wg ustalonego 

wcześniej porządku, przedstawia się następująco: 
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1) Omówienie stanu dróg gminnych, powiatowych i wojewódzkich wraz z nakładami na ich 

utrzymanie. 

2) Analiza stanu funkcjonowania OSP w gminie 

3) Omówienie projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 

4) Przedstawienie uchwał w sprawie 

4.1. nieodpłatnego nabycia działki nr 344/4 położonej w Goraju 

4.2. sprzedaży działki nr 1207/1 położonej w obrębie wsi Lubasz 

4.3. nadania nazwy nowej ulicy w Lubaszu 

4.4. zmian w statucie sołectwa Sławno 

4.5. zmiany uchwały nr IX/58/15 Rady Gminy Lubasz z dnia 30 kwietnia 2015 roku w sprawie 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

4.6. przyjęcia stanowiska Rady Gminy Lubasz w sprawie mediów (stanowisko zostanie 

wypracowane na posiedzeniu komisji)  

4.7. zmian w budżecie gminy 2015roku 

4.8. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lana 2015 – 2025 

5) Wolne głosy 

 

Ad. 1. Temat omówił Piotr Błoch inspektor ds. infrastruktury technicznej, który najpierw 

przedstawił kategorie dróg tj.  

• drogi wojewódzkie  o długości  28,30 km  i Nr 182, Nr 153 i Nr 140  

• drogi powiatowe o łącznej długości  33,40 km  

• drogi gminne oraz drogi stanowiące własność Gminy , którym nie nadano kategorii, do 

których zalicza się: 

• Lubasz (ul. Szkolna , ul. Podgórna – Antoniewo – Krucz) 

• Lubasz ( ul. Krótka , ul. Kręta, ul. Wiśniowa , ul. Winiary, ul. Sportowa)  

• Lubasz ( ul. Topolowa , ul. Brzozowa) – Bzowo-Goraj 
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• Lubasz  ul. Jesionowa ( od skrzyżowania z ul. Bukowa do skrzyżowania z ul. Brzozową ) 

• Lubasz ul. Wierzbowa ( od skrzyżowania z ul. Bukowa do skrzyżowania z ul. Brzozową)  

• Lubasz ul. Grabowa (od skrzyżowania z ul. Wierzbowa do skrzyżowania z ul. Brzozową) 

• Lubasz ( od skrzyżowania z droga wojewódzką nr 182, ul. Podgórna, ul. Brzozową ) 

• Lubasz (od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 153 do ul. Desantu 

Spadochronowego, ul. Pułkownika Orłowskiego ) 

• Lubasz ( od skrzyżowania z droga wojewódzką nr 153 do ul. Wojska Polskiego, ul. 

Powstańców Wielkopolskich ) 

• Lubasz od skrzyżowania z droga powiatową, ul. Polna, ul. Poprzeczna do skrzyżowania 

z droga wojewódzką nr 182 

• Lubasz ( ul. Rolna, ul. Ogrodowa do skrzyżowania z droga wojewódzką nr 182 ) 

• Lubasz ( od skrzyżowania z droga wojewódzką nr 182, ul. Łąkowa ) – Sławno 

• Kruteczek ( od skrzyżowania z droga gminną Nowina – Kruteczek do skrzyżowania z 

drogą wojewódzką nr 140 ) 

• Nowina (od drogi powiatowej ) - Kruteczek ( do skrzyżowania z drogą gminną ) 

• Dębe (od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 182 ) - Stadion Leśny ( do wjazdu na 

stadion ) 

• Dębe (od skrzyżowania z drogą gminną) - Goraj  (do skrzyżowania z droga wojewódzką 

153) 

• Miłkowo (od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 182) – Stajkowo ( do skrzyżowania    

z drogą gminną  

• Stajkowo (od skrzyżowania z droga powiatową _ - Miłkowo – Miłkówko (do 

skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 182 ) 

• Sokołowo ( od drogi powiatowej ) - Dulinowo – Kamionka ( do skrzyżowania z droga 

powiatową)  

• Miłkowo( od drogi wojewódzkiej nr 182 ) - Kamionka  
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• Sławno (od rogi powiatowej) - Sławienko (do skrzyżowania z drogą gminną Prusinowo) 

• Prusinowo ( od drogi powiatowej ) - Sławienko ( do jeziora ) 

• Krucz ( od drogi wojewódzkiej nr 140 przy wybudowaniach ) - Ciszkowo ( skrzyżowanie 

z drogą wojewódzką za torami  

Łączna długość  tych dróg wynosi 48,90 km. Ponadto gmina ma inne drogi, które są jej 

własnością,                  a nie zostały zakwalifikowane do kategorii dróg gminnych. Ich długość 

wynosi około 430 km. 

Zadania na drogach gminnych określone zostały w ustawie o drogach publicznych z dnia                   

21 .03.1985 r. 

Następnie przedstawił nakłady jakie poniesione zostały w 2014 roku na zadania związane                                       

z utrzymaniem dróg. Jest to kwota  1.034,786,22 zł , z tego na inwestycje 637.167,95 zł, a na 

bieżące utrzymanie 397.618,27 zł. 

1. Wydatki inwestycyjne : 

1) Budowa ścieżki spacerowej w Jędrzejewie koszt wykonania –125.175,57 zł w tym 12.000 zł 

    z  Funduszu Sołeckiego wsi Jędrzejewo 

2) Plac przy świetlicy wiejskiej w Lubaszu  wydatkowano – 65.274,45 zł w tym 24.700,00 zł 

     z Funduszu Sołeckiego wsi Lubasz 

3)  Zagospodarowanie placu przy Kamieniu w m. Dębe - 16.350,00 zł finansowane z Funduszu 

     Sołeckiego wsi Dębe. 

4)  Projekt – Inauguracja mieszkańców wsi Lubasz  poprzez  urządzenie  przestrzeni publicznej 

     przy świetlicy wiejskiej w Lubaszu ( plac )  koszt zadania - 53.120,00 zł  

5)  Dofinansowanie do projektu budowy chodników przy drodze powiatowej w Prusinowie 

     wydatek to -  14.760,00 zł  

6)  Przebudowa drogi gminnej ul. Poprzeczna to kwota  - 294.596,11 zł 
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7)  Wykonanie parkingu przy drodze p.poż. przy remizie OSP w Lubaszu  za kwotę                                

–67.891,82 zł. 

2. Wydatki bieżące przeznaczone zostały na: 

1)  Zimowe utrzymanie dróg to kwota  - 8.211,56 zł 

2)  Zakup materiałów w postaci pospółki i żużla  na doziarnianie to kwota -  15.751,47 zł  

3)   Utrzymanie dróg z funduszów sołeckich  to kwota -  15.504,92 zł 

4)  Dzierżawa fotoradarów  to kwota  - 78.474,00 zł 

6)  Transport żużla , równanie dróg równiarka ,  remonty przepustów,  wykonanie barierek 

      ochronnych oraz ich montaż,  kruszenie gruzu na punkcie składowania gruzu w m. 

Sławienko  

Pozostałe wydatki dotyczą: 

• odtworzenie granic drogi gminnej w m. Sławno do ul. Łąkowej w Lubaszu,               

koszt 1.000 zł  

• opracowanie zmiany organizacji ruchu celem ustawienia radarów w Lubaszu, Dębe, 

Goraj, koszt – 4.207,00 zł  

• przegląd roczny dróg gminnych polegającej na ocenie bezpieczeństwa ich użytkowania 

w tym ich stanu technicznego i oznakowania   koszt  - 4.485,00 zł  

• opłaty za zajęcie pasa drogowego koszt – 35.739,84 zł  

• opłaty za korzystanie ze  środowiska  odprowadzone  do  Urzędu   Marszałkowskiego              

w Poznaniu kwota 3.755,00 zł  

• comiesięcznej opłaty do Miejskich Wodociągów i Kanalizacji w Czarnkowie za   

odprowadzanie wód opadowych z ul. Zacisznej w Dębem – 864,00 zł 

• sporządzenie dokumentacji korzystania ze środowiska przez firmę ODUM z Chodzieży 

koszt 590,40 zł  

• zakupu mapy polskiej ściennej z kategoriami dróg wraz z województwami – 205,00 zł  

• zakup paliwa do odkrzaczania dróg – 179,70 zł  

• zakup filtra powietrza do płyty wibracyjnej, rękawic, spray-u do znakowania drzew 

przewidzianych do usunięcia , koszt 119,45 zł  
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• .bieżące utrzymanie przystanków autobusowych poprzez zakupienie szyb, pokrycia 

dachowego oraz usługa  – koszt 3.097,51 zł  

• opłata za wylesienie działek pod drogi nad jeziorem koszt 10.235,63 zł 

Część sołectw naszej gminy środki z funduszu sołeckiego przeznaczyła na remonty i bieżące 

utrzymanie dróg takich jak: 

• sołectwo Krucz wydatkowało na zakup i przewóz żużla i pospółki – 2.400,00 zł  

• sołectwo Nowina  wydatkowało na zakup pospółki i żużla – kwotę – 2.148,00 zł   

• sołectwo Stajkowo kwotę w wysokości – 3.600,00 zł przeznaczyło na transport żużla                      

i zakup pospółki 1.800,00 zł, a na transport żużla również 1.800,00 zł.  

• Sołectwo Sławno kwotę 5.520,00 zł wydatkowało na utwardzenie drogi przy blokach, 

• sołectwo Jędrzejewo wydatkowało na budowę ścieżki pieszej od Szkoły Podstawowej do 

osiedla wzdłuż drogi powiatowej kwotę wysokości 12.000,00 zł w tym kwotę 6.000,00 zł 

na wykonanie dokumentacji technicznej, a drugie 6.000,00 zł na usługę  wykonania ścieżki  

Ponadto w 2014 roku sfinansowano wykonanie dokumentacji technicznych umożliwiających 

późniejsze wykonanie zadań inwestycyjnych - dokumentacja projektowo-kosztorysowa na 

wykonanie zjazdu z drogi powiatowej( dz. 102 ) na działkę nr 147 w m. Prusinowo za łączną 

kwotę – 2.000,00 zł  

W 2015 roku zgodnie z przyjętymi założeniami zadań w bieżącym utrzymaniu dróg 

zaplanowano 200,000,00 zł i 11.000,00 zł na bieżące utrzymanie przystanków autobusowych. 

Opracowany w tym celu harmonogram bieżącego utrzymania dróg obejmuje: 

• zimowe utrzymanie dróg  - plan  30.000,00 zł - wykorzystano na zwalczanie gołoledzi  

kwotę   - 2.233,00 zł 

• równanie i wałowanie dróg – plan  - 60.000,00 zł – z czego  do dnia 11 maja 2015 roku 

zostały wyrównane drogi gruntowe: 

 •  Dębe – Prusinowo ,   Dębe – Sławienko ,  Prusinowo – Sławienko,  

 •  Sławno od drogi powiatowej do ul. Łakowej w Lubaszu  

 •  w  m. Kamionka – Młynkowo 

 •  w m. Sokołowo , Sokołowo- Tarnówko 

 •   droga Debe – Goraj  

 •  droga w Stajkowie w kierunku do Państwa Nowakowskich  

 •  droga w Goraju do leśniczówki  
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Koszt wykonania usługi równiarką wyniósł – 12.293,00 zł. 

Jednocześnie były naprawiane drogi poprzez ich doziarnianie,   likwidacja dziur, wybojów oraz 

rozścielenie przywiezionego żużla na drogi w m. Miłkowo, Stajkowo, Kamionka - Dulinowo, 

Krucz, Kruteczek, Prusinowo  koszt tych usług wyniósł  -   28.853,oo zł  

3)  doziarnianie dróg żużlem – plan -  33.000,00 zł  na co do  14 maja br. wykorzystano               

18,610 zł  Łącznie na drogi gminne przewieziono -  1.513,00 t w tym na sołectwo Kruteczek  -  

415,00 t.  

4)  doziarnianie dróg pospółką i gruzem – plan  10.000,00 zł. Do tej pory pospółką doziarniono  

drogi na Osiedlu Gorajskim i ul. Polną. Wykorzystano -  2.765,00 zł  

5)  remont przepustów – plan  13,000,00zł z czego wykorzystano:  

 - na naprawę przepustu w m. Sokołowo–3.097,21 zł. Natomiast  do wykonania pozostał 

przepust na drodze gminnej w miejscowości  Kamionka przy polu P. S. oraz w Sokołowie                           

w kierunku do P. M. 

6)  ustawienie barierek przy drogach i przepustach  - plan   7.000,00 zł .  

Barierki  zaplanowano na: 

-  ul. Podgórna ( przy szkole) 

-  ul. Lubasz  ul. Powstańców Wlkp. 

Do tej pory nie zaangażowano jeszcze środków.  

7)  prowadzenie książek obiektów drogowych – plan  -  5.000,00 zł   

Podpisana została umowa z wykonawcą na przegląd dróg  na kwotę – 3.335,00 zł  

8)  udrożnienie rowów i przepustów na drogach  -  plan 15.000,00 zł z przeznaczeniem na: 

 -  przepust Miłkowo  

 -  2 przepusty w Sokołowie  

 -  rów Dębe – Goraj 

 -  rów Kamionka w kierunku  Dulinowa 

 -  rów ul. Polna Dębe 

 -  rów Nowina 

Nie zaangażowano jeszcze środków.  

9)  utrzymanie poboczy dróg  - plan  2.000,00 zł z przeznaczeniem na opryski i  koszenie  

Wykorzystanie  -  0.00 zł  
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10)  remont cząstkowy nawierzchni dróg – plan 15.000,00 zł - nie zaangażowano jeszcze 

środków. 

11)  rozgraniczenie pasów drogowych, wznowienie granic na drogach  - plan  2.000,00 zł na 

drogi:  Nowina droga do P. G.;  Kruteczek ; Sławno – Zmysłowo; Miłkowo ( przy P. P.) 

Zlecono rozgraniczenie na kwotę 2.000,00 zł. 

12)  oznakowanie dróg gminnych–plan 6.000,00 zł. Do tej pory wykorzystano 10.408,64 zł 

13)  hałdowanie gruzu - plan  2.000,00 zł (środki nie zaangażowano) 

14)  utrzymanie przystanków  - plan 11.000,00 zł z czego do tej pory wykorzystano 3.250,00 zł 

Natomiast na inwestycje w 2015 roku planowane jest    -  582,000,00 zł z przeznaczeniem na: 

1.  Projekt budowy chodnika w m. Krucz  50% finansowania     -      15.000,00 zł 

2.  Projekt budowy ścieżki rowerowo-pieszej na terenie Gminy 

     50%  finansowania                                                                             -      65.000,00 zł   

Podpisana została przez powiat umowa na wykonanie projektu budowlano-wykonawczego 

ścieżki rowerowo-pieszej na terenie – termin wykonania do końca lipca 2015 roku.  

3. Budowa drogi powiatowej Sokołowo - Kamionka 

    dofinansowanie                                                                                    -   502.000,00 zł 

Został ogłoszony przetarg  na wykonanie drogi powiatowej Sokołowo-Kamionka z którego 

został wyłoniony wykonawca.  Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo Robót Drogowych z 

Szamotuł                        z którym to została podpisana umowa na wykonanie powyższego 

zadania. 

Cała informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Andrzej Macyszyn zapytał  na ilu metrach realizowana będzie droga Sokołowo – Kamionka? 

Piotr Błoch – jest to 1/3 drogi, dokładnie na jakim odcinku nie wiem.  Z tego co zostało 

zaoszczędzone w wyniku przetargu ma być przeznaczone na ułożenie nawierzchni asfaltowej.  

Kazimierz Wicher zapytał czy w rozgraniczeniu drogi chodzi o wytyczenie, wskazanie kamieni? 

 Piotr Błoch –tak, jeżeli nie wiadomo jak konkretnie droga przechodzi to dokonuje się 

odnowienia granic. Jest bardzo dużo miejsc, gdzie rolnicy zaorują drogę. 
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Kazimierz Wicher – zapytał czy sprzątanie przystanków odbywa się wg jakiegoś 

harmonogramu – raz, dwa , czy wiele razy do roku?  

Piotr Błoch – głownie chodzi tu o przystanek w Lubaszu, gdzie sprzątany jest na podstawie 

umowy.  

Sekretarz Gminy – uzupełniając powiedziała, że koszenie jest w okresie letnim dość częste              

i wykonywane przez pracowników w Urzędzie zatrudnionych. Natomiast sprzątanie odbywa 

się najczęściej raz na 3 m-ce. Uszkodzenia naprawiane są zazwyczaj odwrotnie, jak dowiemy 

się o takim fakcie.  

Józef Cichorek -  czy zostanie wykonany przepust przy nieruchomości Pana S.?   

Piotr Błoch – środki są zabezpieczone. Nie będzie wykonany wcześniej, aniżeli po zbiorach tak 

jestem z właścicielem pola umówiony. Planowana jest rura 6 metrowa i do tego dwie po 

metrze, czyli będzie 8 metrowy – koszt materiałów jest droższy, ale wykonawstwo jest tańsze   

i taka rura 6 metrowa się nie rozjeżdża. 

Józef Cichorek -  czy w tym roku zostanie wykonany zjazd na plac zabaw w Prusinowie? Rury 

są już zakupione takie jak powinny być – „40” W przetargu mogą to zrobić za pół ceny.  

Piotr Błoch – kosztorys jest opracowany i opiewa na kwotę 17.000 zł. Ja nie widzę problemów 

mogę dać na stronę internetowa i zrobić zapytanie? Wszystko musi być zgodnie z procedurą 

bo tutaj jest pozwolenie na budowę. Muszą być w dzienniku wszystkie wpisy.  

Wójt Gminy zabierając głos zaznaczył, że faktycznie po przetargu wszystko ulega zmianie bo 

mamy tego przykłady.  

Jacek Michalak – powiedział, że koło stadionu był wyczyszczony rów, dlatego ma pytanie czy 

woda już zeszła. Mieszkanka Lubasza zwróciła uwagę, że ta woda mimo czyszczenia słabo 

schodzi.  

Wójt Gminy – sprawa nie dotyczy bezpośrednio dróg, ale mogę odpowiedzieć. Rejonowy 

Związek spółek Wodnych podjął się czyszczenia tego rowu za kwotę około 36 tys. zł.(nie 

powiem dokładnie jakie to odległości). Uzgodniliśmy odcinek od torów do ul. Zielonej, 

natomiast dodatkowo oczyszczono ten odcinek od Pana B. do Pani P. Od Zielonej płynie 

strumyczek natomiast już od przepustu na ul. Zielonej do naszej drogi jest problem. Problem 
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jest na wysokości nieruchomości Pana B. i Pana K.   Po ustaleniu rzędnych różnica jest 40-50 

cm. Można by wydać decyzję i nakazać przywrócenie do pierwotnego stanu( tereny są jednak 

już zagospodarowane). Jest jeszcze drugie rozwiązanie, które polega na tym,  aby przyciskiem 

pod przepustem ułożyć rurę fi 30 . Byliśmy tam z Panem Marcinkowskim i pracownikami 

(Ratajczak, Graj). Trzeba sprawdzić czy jest taka możliwość   bez kopania przeciskiem 

sterowanym  rozwiązać ten problem i ile to będzie kosztowało bo do tej pory liczyliśmy, że 

samo oczyszczenie i odmulenie tego odcinka wystarczy. Wygląda to tak, że płynie rów jest 

górka i dalej płynie rów. Do tej pory zeszło wody 5-10 cm, a gdybyśmy zrobili przecisk 

starowany to powinno zejść około 20-30cm i na tym nam by zależało. Środki na ten cel 

przeznaczamy z zarządzania kryzysowego. Chcielibyśmy jeszcze wzmocnić skarpy płytą bo 

wszystko się obsuwa, ale zobaczymy -  zależy ile to będzie kosztowało.  

Józef Cichorek – przecisk sterowany nie jest taki drogi, sam ostatnio też robiłem 

Marek Zielinski – chodzi mi o drogę do leśniczówki. Zgłaszałem wykonanie mijanek na 

zebraniu wiejskim, droga została wyrównana, ale nie można się minąć 

Piotr Błoch – na tej drodze trzeba wznowić punkty graniczne. Nie wiadomo jak naprawdę ta 

droga idzie. Kiedy będą odtworzone kamienie można część nadmiaru ziemi wywieźć i cała 

drogę poszerzyć 

Józef Cichorek zapytał czy równiarka  liczona jest z walcem bo w informacji jest łącznie? 

Objechałem niektóre drogi i równiarka tam była, ale walca na pewno nie.  

Piotr Błoch –  koszty są policzone razem. Równiarka z walcem natomiast stosowana jest tylko 

na niektórych drogach   gdzie jest pospółka czy żużel, gdzie jest wywieziona jego większa ilość. 

(Osiedle Górczyn, Osiedle Gorajskie)Na gruntówkach walca nie stosujemy bo to dodatkowe 

koszty.   

Żaneta Andrzejewska – zapytała co z tymi krawężnikami na ul. Wiejskiej i Chrobrego. 

Piotr Błoch – w tej sprawie rozmawiałem już z Wójtem i uzgodniliśmy, że nie będziemy 

przekazywać wniosku dalej. Załatwimy tą sprawę we własnym zakresie. Jak tylko otrzymam 

człowieka to krawężniki poprawimy bo to roboty nieduże.  

Marek Wicher zapytał czy ul. Zakątek zostanie doziarniona, czy dziury będą połatane. 
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Piotr Błoch – odcinek od wjazdu na tą ulice do ostatniego zabudowania zostanie doziarniony.  

Marek Wicher – ul. Kręta jest znak „ulica ślepa” i chodzi o oznakowanie ul. Krótkiej i 

Sportowej. 

Piotr Błoch –  skrzyżowanie tych ulic jest prawidłowo oznakowane, każdy kierowca powinien 

tylko przestrzegać. Niemniej jednak zamówiliśmy już znaki dodatkowe, które mogą być 

ustawione po opracowaniu stałej organizacji ruchu.  Nadmienił, że koszt opracowania zmiany 

stałej organizacji ruchu to 1.400 zł od jednego odcinka (na ul. Pogodnej i Sportowej STOP) 

Zgodnie z przepisami każde ustawienie znaku zakazu wymaga opracowania takiej stałej 

organizacji ruchu - przy znakach ostrzegawczych powinna być, ale jest możliwość ustawienia 

tych znaków bez opracowania(np. tak jak ustawiono na Osiedlu Gorajskim).   

Marek Wicher - na ul. Poprzecznej ni na ul. Podgórnej w pas wchodzą  

Piotr Błoch - jak będę miał człowieka to to zrobimy 

Roman Gościniak - co z przejściem dla pieszych w Kruczu? 

Piotr Błoch - musimy wykonać dojście dla pieszych do tego przejścia i wtedy Rejon Dróg 

Wojewódzkich oznakuje znakami poziomymi i pionowymi. 

Paweł Strawa zapytał czy zebrała się ponownie Komisja, która rozpatrzy  ponowiony przez 

niego wniosek, ponieważ chciałby uczestniczyć w tej Komisji.  Zaznaczył, że nie podpisał 

protokołu, gdyż nie zgadzał się z decyzją przez nią podjętą.  

Piotr Błoch - nie mam do tej pory protokołu z tej Komisji. 

Marek Wicher zapytał co będzie z garbami, czy zostaną założone? 

Piotr Błoch - odpowiedział, że nie odpisał na ten wniosek ponieważ nadal nie otrzymał 

protokołu z Komisji  

Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że po przeprowadzonym przetargu na  roboty 

drogowe na odcinek drogi Sokołowo - Kamionka  okazało się, że zostało zaoszczędzone 200 

tys. zł. Przypominał, że w związku z tym, że brakowało środków zrezygnowano z warstwy 

ścieralnej. Teraz, kiedy są oszczędności jest decyzja (były takie rozmowy Wójta ze Starostą) 

aby tą warstwę wierzchnią na tym odcinku ułożyć.  
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Andrzej Macyszyn - stwierdził, że może to nie wystarczyć na co Wójt odpowiedział, że może 

jednak się uda.   

Jacek Michalak zapytał co z przejściem na ul. Zielonej na co Pan Błoch odpowiedział, że nie ma 

jeszcze odpowiedzi w tej sprawie.  

Ad. 2 2. 3. Analiza stanu funkcjonowania OSP w gminie 

Temat omówiła Sekretarz Gminy. Powiedziała, ze zadania i obowiązki wynikające  z ustawy                

o ochronie przeciwpożarowej zostały przypisane m.in. samorządom. Ochrona 

przeciwpożarowa jest zadaniem własnym gminy. To właśnie gmina ponosi koszty utrzymania, 

wyszkolenia, wyposażenia i zapewnienia gotowości bojowej jednostek ochotniczych straży 

pożarnych, a także zobowiązana jest do zapewnienia umundurowania bojowego                                    

i ubezpieczenia członków ochotniczych straży pożarnych.  

Nadmieniła, że zmienił się profil działania straży, ponieważ pożarów jest coraz mniej, a coraz 

częściej strażacy wzywani są do zdarzeń drogowych, najczęściej jednostka OSP Lubasz. 

Strażacy biorą też udział w klęskach żywiołowych choć na naszym terenie wojewoda nigdy nie 

ogłosił klęski. Wyposażenie jednostek ciągle się podwyższa. Zaznaczyła, że jednostka Krucz jest 

bardzo mobilna. Zamierzeniem strażaków jest włączenie ich jednostki do krajowego systemu 

ratownictwa. Liczyliśmy, że nastąpi to już w roku bieżącym, ale niestety tak się nie stanie, 

może uda się w roku przyszłym. Jednostka ta ma dość dobre zaplecze, którego nie posiada  

jednostka OSP Lubasz, a raczej jego brak. Sekretarz powiedziała, że jesteśmy zobowiązani, by 

szkolić strażaków za co gmina płaci, a wymagania w tym zakresie są coraz większe. Baza z roku 

na rok się poprawia, ale oczekiwania strażaków są bardzo duże. OSP Lubasz, w szeregach 

której to jednostki jest wielu  strażaków  zawodowych oczekiwania są wygórowane. Chcieliby 

mieć podobne warunki jak straż państwowa. Gminę jednak na dostosowanie strażnicy do 

takich warunków nie stać Zaznaczyła, że w jednostce tej jest mała aktywność, a podejście 

strażaków jest bardzo konsumpcyjne, podobnie jak społeczeństwa Stwierdziła, że przydałoby 

się powrócić do tradycji i liczy, że w pewnym zakresie się to uda. Nadmieniła, że trudno 

dostosować się nam do Gminy Wieleń, gdzie wszystko zostało wywindowane.  

Cała analiza stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Paweł Strawa zapytał czy były prowadzone ze strażakami rozmowy? 
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Sekretarz Gminy - powiedziała, że tak. Są to rozmowy bardzo trudne bo strażaków apetyty 

zostały rozbudzone przy opracowywaniu projektu na budowę domu kultury i rozbudowę 

strażnicy. Realizacja jednak takiego projektu to około 6 mln zł. Jest faktem, że strażacy nie 

mają gdzie suszyć węży i odzieży, ale ich oczekiwania są przesadzone, dlatego muszą wszystko 

jeszcze raz na spokojno przemyśleć. OSP nigdy nie będzie tak jak PSP. Nie będzie u nas też tak 

jak jest w Wieleniu bo to koszty. 

Magdalena Jacnc - Węglewska stwierdziła, że w Wieleniu jest to połączone z karetką 

pogotowia bo są duże odległości do szpitala co potwierdziła Sekretarz Gminy. 

Paweł Strawa powiedział, że mimo wszystko trzeba to zaplecze dla strażaków mieć na uwadze 

bo mają oni tragiczne warunki. Oczy mu się otworzyły kiedy poszedł tam i zobaczył w jakich 

warunkach oni działają.  

Sekretarz Gminy stwierdziła, że jak najbardziej trzeba rozmawiać. Strażacy też muszą 

przyznać, że w ich jednostce bardzo dużo zmienia się na lepsze. Należy się zastanowić jaki jest 

rozwój tej jednostki, jaki narybek. Jeżeli gmina posiadałaby możliwości finansowe to nie ma co 

czekać tylko strażnicę rozbudowywać, ale trzeba mieć na względzie właśnie możliwości 

finansowe gminy.   

 Kazimierz Wicher – zauważył, że warunki w tej jednostce są fatalne, dlatego trzeba się 

zastanowić w jaki sposób je zmienić. Może tak jak wspominał już radny Marek ustawić 

kontener.  

Wójt Gminy – zabierając głos powiedział, że powinien już na samym wstępie złożyć życzenia 

wszystkim kobietom z okazji Dnia Matki. Wracając do tematu stwierdził, że jest kilka 

projektów rozwiązania  sprawy strażaków z OSP Lubasz. Pierwszy, bardzo drogi,  o którym 

mówiła Sekretarz Gminy, którego koszt wyceniono na około 6 mln. Jest też rozwiązanie 

etapowe, w którym pierwszy dotyczyłby dobudowy pomieszczenia od strony gimnazjum                  

z wyjazdem od gimnazjum, drugi polegałby na wykonaniu pomieszczenia, łącznika                                 

z wieżyczką, a ostatni polegałby na wykorzystaniu poddasza. W tym zapleczu nie chodzi tyle                

o suszenie odzieży co o suszenie węży i koniecznie bezwzględne jest wykonanie wentylacji, 

która musi być wykonana jak najszybciej.  Koszt realizacji tych zadań wynosi odpowiednio 100, 

150 i 200 tys. Zł. Wójt powiedział, ze podejście strażaków powinno się zmienić  i już się 

zmienia. Wczoraj podczas wspólnych rozmów zaproponowano wypracowanie wspólnego 

stanowiska wykorzystywania strażaków w trakcie imprez. Z informacji jakie dotarły do Wójta 
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wynika, że niektórzy strażacy podpisują umowę na zabezpieczenie imprezy, a inni pracują 

bezpłatnie co jest nieuczciwe. Stawki za udział w akcjach i w szkoleniu ustalone zostały przez 

Radę uchwałą, zgodnie z którą ekwiwalent jest strażakom naliczany. Niezrozumiałe jest 

wypłacanie strażakom z jednostki OSP Lubasz wynagrodzenia za zabezpieczenie jakieś imprezy 

tym bardziej, że inne jednostki takie jak Krucz, Jędrzejewo czy Sokołowo   wypłaty takiej nie 

dostają. Powstaje wtedy rozłam pomiędzy strażakami, ponieważ czują się traktowani 

nierówno. Wójt stwierdził, że możemy wypłacać wszystkim wynagrodzenie, ale trzeba 

pamiętać, że strażacy pełnią także bardzo ważną funkcje społeczną, dlatego niektóre sprawy 

winny być wykonane bezpłatnie. Istnieje możliwość przeliczenia też godzin pracy strażaków               

z danej jednostki wg jakiejś stawki, ale musi to być uregulowane np. z przeznaczeniem na 

doposażenie tej jednostki. Stwierdził,  że w trakcie rozmów ustalono, że zabezpieczenie 

imprez i uroczystości kościelnych będzie bezpłatne. Rozumie, że nie można strażakom 

narzucić czy polecić wykonanie takiego zadania, a jedynie prosić o pomoc. Liczy jednak, że to 

się uda i pozwoli na zjednoczenie strażaków z wszystkich jednostek. Nadmienił, że 

proponował strażakom wspólne świętowanie Św. Floriana, ale w tym roku jeszcze się to nie 

udało.  

Józef Cichorek powiedział, że strażacy mieli już wcześniej pouzgadnianie spotkania i dlatego 

tak wyszło. Trzeba takie rzeczy wcześniej ustalać.  

Kazimierz Wicher – zapytał czy strażacy podpisują jakieś zobowiązania za ochronę bo może 

dojść do bójki i taki strażak będzie odpowiadał, dlatego nie chcą się zgodzić za darmo.  

Sekretarz Gminy stwierdziła, że zabezpieczenie imprez sportowo – rekreacyjnych to 

całkowicie co innego niż zabezpieczenie bezpieczeństwa, które musi realizować firma 

ochroniarska. Przy zabezpieczeniu strażackim chodzi zupełnie o co innego, jest to 

zabezpieczenie logistyczne. Strażacy mają wpuścić, albo nie kogoś na dany teren, skierować 

na inny parking jeżeli jeden się zapełnił, udzielić informacji czy też przygotować i pozbierać po 

imprezie. Takich rzeczy ochrona robić nie będzie. Sekretarz przytoczyła dla przykładu                      

01 listopada, dzień wolny od pracy, gdzie trudno wskazać organizatora bo ani to impreza 

gminna, ani kościelna. Zaznaczyła, że rozłam wśród strażaków wynikał z tego, że jedni 

pracowali kilka godzin i dostali zapłacone, a inni musieli poczekać do końca imprezy                            

i posprzątać za co otrzymali przysłowiową kiełbaskę z piwkiem. 
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Marian Mirek – straż była zawsze ochotnicza i dlatego kiedy ustawa wprowadziła możliwość 

wynagradzania strażaków stała się kością niezgody wśród nich.   

Sekretarz Gminy – powiedziała, że może teraz uda się jakoś to wszystko wyprostować. 

Organizator będzie się zwracał nie do danej jednostki, a  do Komendanta lub Prezesa, który 

wyznaczy strażaków do zabezpieczenia imprezy bacząc, aby wykorzystanie strażaków                         

z poszczególnych jednostek było równomierne.  

Kazimierz Wicher stwierdził, że jeżeli 01 listopada nie dotyczy księdza, ani  Wójta to muszą oni 

razem zawiązać ze strażakami koalicję, by dobrze to funkcjonowało.  

Wójt Gminy powiedział, że nie można nic na siłę. Rozumie, że nie może zmusić strażaków do 

działania. Wskazał na Panią Dyrektor Edukacji  Lubasz, która zawsze chętnie pomaga i nigdy 

nie liczy na profity. Mało tego, za każdym razem kiedy uczniowie przychodzą do pomocy                     

z nauczycielem ona również się pojawia i gdyby ktoś zapytał ją o wynagrodzenie to przyjęłaby 

to jako obrazę.      

Kazimierz Wicher stwierdził, że Wójt musi dać taki bodziec – nie płacić, ale wymagać na co 

Józef Cichorek odpowiedział, że strażakom nie wolno nakazywać tylko ich poprosić, a na 

pewno się postarają.  

Jacek Michalak zapytał czy strażacy mają uprawnienia do likwidacji gniazd os. 

Sekretarz Gminy – strażacy są przeszkoleni i posiadają odpowiedni sprzęt do likwidacji tych 

gniazd.  

Ad. 3. Omówienie projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 

Temat omówiła Sekretarz Gminy, która powiedziała, że do sprawy powracamy i obecnie 

przybrała ona kształt projektu uchwały. Zwolnienia, o których  była wcześniej mowa mają 

zachęcić inwestorów do inwestowania na terenie naszej gminy, a czy to się uda to się za jakiś 

czas okaże.  

• Zwalnia się od podatku od nieruchomości budynki lub ich części, budowle lub ich 

części zajęte na prowadzenie działalności gospodarczej przez podmioty, na których 

ciąży obowiązek podatkowy z podatku od nieruchomości, podejmujące po raz 

pierwszy działalność na terenie gminy Lubasz.  Zwolnienie przysługuje na okres 

jednego roku licząc od pierwszego dnia miesiąca następującego po miesiącu, w którym 

rozpoczęto działalność gospodarczą. Zwolnienie, dotyczy także przedmiotów 
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opodatkowania nabytych przez przedsiębiorcę po rozpoczęciu działalności 

gospodarczej, przy czym nabycie nieruchomości nie może nastąpić później niż                          

w terminie 6 miesięcy od dnia rozpoczęcia działalności gospodarczej.  Zwolnienie                   

w  tym przypadku  przysługuje na okres jednego roku licząc od pierwszego dnia 

miesiąca, w którym powstał obowiązek podatkowy 

• Zwalnia się od podatku od nieruchomości budynki  lub  ich  części, budowle lub ich 

części zajęte  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  innej  niż rolnicza lub leśna i 

stanowiące własność lub znajdujące się w użytkowaniu wieczystym przedsiębiorców, 

którzy utworzyli nowe inwestycje. Podmioty gospodarcze korzystające ze zwolnienia 

od podatku od nieruchomości zobowiązane są utrzymać nową inwestycję przez okres 

obowiązywania zwolnienia i przez co najmniej 2 lata po upływie okresu zwolnienia.  

Aby skorzystać ze zwolnienia konieczne   jest   złożenie wniosku z następującymi 

dokumentami: 

1) akt notarialny zakupu nieruchomości, 

2) dokument potwierdzający prowadzenie działalności gospodarczej; 

3) kopię dokumentu potwierdzającego tytuł prawny do nieruchomości objętej zwolnieniem;  

4) kopię pozwolenia na budowę;  

5) kopię decyzji pozwolenia na użytkowanie;  

6) oświadczeniem o rozpoczęciu użytkowania budynku lub jego części przed ostatecznym 

wykończeniem, 

7) oświadczenie o braku zaległości wobec budżetu Gminy Lubasz 

8) wypełniony  formularz  informacji  przedstawionych  przy  ubieganiu  się  o  pomoc  de  

minimis,  

9) wszystkie zaświadczenia o pomocy de minimis, otrzymane w roku, w którym podatnik 

ubiega się o pomoc, oraz w ciągu 2 poprzedzających go lat, albo oświadczenia o  wielkości 

pomocy de minimis  otrzymanej  w  tym  okresie  



str. 17 

 

Zwalnia się od podatku od nieruchomości  grunty stanowiące własność lub znajdujące się w 

użytkowaniu wieczystym przedsiębiorców, którzy nabywają grunty przeznaczone na 

prowadzenie działalności gospodarczej na terenie gminy Lubasz na okres: 

1) 1 roku -  przy zakupie gruntów o powierzchni od 0,5000 ha do    2,0000 ha,  

2) 2 lat - przy zakupie gruntów o powierzchni powyżej 2,0000 ha do 5,0000 ha,  

3) 3 lat - przy zakupie gruntów o powierzchni powyżej 5,0000 ha,  

Pomoc  de  minimis  może  być  udzielona  wyłącznie przedsiębiorcom dla których łączna 

wartość z różnych  źródeł,  w  bieżącym  roku  podatkowym  oraz  dwóch poprzedzających 

latach podatkowych, nie przekroczy kwoty stanowiącej równowartość  200 tys. euro brutto,              

a w sektorze drogowym transportu towarów - 100 tys. euro brutto.  

Przedsiębiorca musi prowadzić działalność przynajmniej przez okres dwóch lat. 

Zwolnienia nie obejmują: 

• Zmiany rodzaju oraz podziału prowadzonej działalności, 

• Zmiany nazwy podmiotu przy wcześniej prowadzonej działalności gospodarczej,  

• Przekształcenia organizacyjnego przedsiębiorcy, a także kolejnej działalności na tej samej 

nieruchomości, jeżeli nie zmienił się podmiot władający tą nieruchomością, 

• Prowadzenia działalności gospodarczej na tej samej nieruchomości przez nowego 

właściciela będącego członkiem rodziny poprzedniego właściciela.  

• Budynków lub ich części związanych z prowadzeniem stacji paliw oraz budowle związane 

z tymi budynkami, 

• Budynków lub ich części związanych z działalnością gospodarczą, których powierzchnia 

przekracza 500 m2 oraz budowle związane z tymi budynkami, 

• Gruntów, budynków lub budowli przeznaczonych pod wynajem lub dzierżawę, 

• Przedsiębiorców, którzy w okresie pięciu lat poprzedzających miesiąc złożenia wniosku o 

zwolnienie z podatku od nieruchomości, korzystali już ze zwolnienia z podatku od 

nieruchomości na podstawie Uchwał Rady Gminy Lubasz 
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Po zaakceptowaniu projektu uchwały zostanie on poddany szerokiej ocenie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która sprawdzi go pod względem prawnym i merytorycznym. Nadto  

poddany zostanie pod konsultacje do Urzędu  Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 

Kazimierz Wicher zapytał czy jeżeli ktoś skorzysta z preferencyjnego kredytu to nie będzie 

mógł z tej pomocy skorzystać?  

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że dokładnie tak. Przedsiębiorca musi sobie przeliczyć co 

jemu bardziej się opłaca i z tej pomocy skorzystać.  

Andrzej Macyszyn zapytał czy nie można by zmienić punktu dotyczącego okresu prowadzenia 

działalności z 2 lat na 3, a nawet 5, ponieważ rolnicy, którzy korzystają z pomocy w Agencji 

mają warunek prowadzenia działalności  przez okres 5 lat 

Sekretarz Gminy - to są propozycje, możecie Państwo zmienić to Wasza decyzja. 

Andrzej Macyszyn zgłosił wniosek formalny,  aby wydłużyć okres prowadzenia działalności             

w   związku z otrzymana pomocą do 3 lat 

Głosowanie - wniosek formalny -  za   jednogłośnie 

Głosowanie, projekt uchwały z przegłosowaną poprawką – za  jednogłośnie 

Ad. 4 Podjęcie uchwał w sprawie 

4.1. nieodpłatnego nabycia działki nr 344/4 położonej w Goraju 

Projekt uchwały omówił Adam  Ratajczak.  Dotyczy działki położonej w Goraju wzdłuż drogi 

wojewódzkiej. Z wnioskiem o jej  przejecie zwrócili się jej współwłaściciele. Jest to kontynuacja 

gminy na rzecz przedłużenia pasa drogowego od ul. Brzozowej, poprzez działkę przejętą od 

właściciela na początku br. Pas ten poza funkcją komunikacyjną będzie mógł  być 

wykorzystany do lokalizacji sieci infrastruktury technicznej.   

Uwag nie było 

Głosowanie Za – jednogłośnie  

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. sprzedaży działki nr 1207/1 położonej w obrębie wsi Lubasz 

Projekt uchwały omówił Adam  Ratajczak. Działka nr 1207/1 położona jest  w obrębie wsi 

Lubasz Nie jest zabudowana, a zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego posiada 

funkcję usług sportowo-rekreacyjnych i zieleni urządzonej. Działka jest ogólnie dostępna                    

z istniejącej drogi stanowiącej własność Gminy Lubasz, dlatego zgodnie z obowiązującymi 
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przepisami prawa,  sprzedaży należy dokonać w formie przetargu nieograniczonego. Pan 

Adam Ratajczak wskazał  działkę na mapie po czym   Przewodniczący Komisji odczytał  projekt 

uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie Za – jednogłośnie  

Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 4.3. nadania nazwy nowej ulicy w Lubaszu 

Projekt uchwały omówił Adam  Ratajczak.  Z uwagi na brak nazwy ulicy nie ma możliwości 

nadania numerów porządkowych dla nieruchomości zlokalizowanych przy ulicy biegnącej na 

obszarze działki nr 578 w obrębie wsi Lubasz o co wnioskował na prośbę mieszkańców radny. 

W projekcie uchwały nie podano nazwy (jest wykropkowana) ponieważ mieszkańcy 

proponowali ul. Jana Pawła II, a taka istnieje już w m. Dębe. W gminie  staramy się,  aby nazwy 

ulic się nie powtarzały. 

Radni zaproponowali, by mieszkańcy wybrali nazwę dla tej ulicy do czasu sesji, a oni ją 

zaakceptują.  

Ad. 4.4. zmian w statucie sołectwa Sławno 

Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Wprowadza zmiany w załączniku  do statutu 

sołectwa Sławno, w którym wpisane są nieruchomości oddane w użytkowanie sołectwu. 

Działki nr 235, 236, 240,242, 237/1, 238/1, 238/14 położone w obrębie wsi Sławno zostały 

nabyte przez Gminę Lubasz i zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami zostają przekazane                       

w użytkowanie sołectwu Sławno.  

Przewodniczący Komisji projekt uchwały odczytał.  

Uwag nie było 

Głosowanie Za – jednogłośnie  

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

4.5. zmiany uchwały nr IX/58/15 Rady Gminy Lubasz z dnia 30 kwietnia 2015 roku w sprawie 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
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Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku                         

w gminach oraz niektórych innych ustaw nałożyła obowiązek podjęcia uchwały w sprawie 

ustalenia stawki opłaty ryczałtowej za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od 

domku letniskowego lub do innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – 

wypoczynkowe. RIO wszczęła postępowanie, ponieważ w naszej uchwale, w  deklaracji 

ustalono, że opłata będzie pobierana z dołu co nie zostało powtórzone w uchwale.                            

W przypadku nie dokonania zgodności uchwały z deklaracją RIO uchwałę uchyli, dlatego też 

proponuje się dodanie takiego sformułowania. 

Uwag nie było 

Głosowanie Za – jednogłośnie  

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

4.6. przyjęcia stanowiska Rady Gminy Lubasz dotyczącego serwisów informacyjnych  

Stanowisko odczytała Magdalena Janc Węglewska. Stanowi ono załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Marek Zieliński zapytał, gdzie to stanowisko zostanie zamieszczone? 

Wójt Gminy -  odpowiedział, że stanowisko przyjmuje się w formie uchwały, dlatego będzie 

zamieszczone w BIP oraz na stronie głównej gminy. Zaproponował też, by zmienić zapis 

dotyczący odpłatności - winien brzmieć " odpłatnie lub nieodpłatnie" 

Paweł Strawa zapytał czy jakaś instytucja zwracała się o wykorzystanie herbu? 

Sekretarz Gminy - tak. Taka zgodę ma Urząd Marszałkowski i Powiat Czarnkowsko - 

Trzcianecki. Ponadto o taką zgodę w okresie wyborczym wystąpił Komitet Wyborczy Lepsze 

Jutro. Wcześniej uzyskała też Edukacja Lubasz. Sekretarz Gminy poinformowała, że w statucie 

gminy jest zapis, że zasady udostępniania herbu i jego wykorzystywania określa Rada Gminy         

w drodze odrębnej uchwały i tak się stanie, kiedy otrzymamy pozytywna opinię z Komisji 

Heraldycznej, o która wystąpiliśmy. Nadmieniła też, że jednostki organizacyjne gminy to 

gmina, dlatego mają prawo herb wykorzystywać.  

Paweł Strawa powiedział, że właśnie o to mu chodzi byśmy nie popełnili jakiegoś błędu, że 

będzie zarzut, że inni korzystają, a zgody nie posiadają.  
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Głosowanie 

Za – jednogłośnie  

Ad. 4.7. zmian w budżecie gminy 2015roku i 4.8. i  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lana 2015 – 2025 

Projekty  uchwał omówiła Sekretarz Gminy, która powiedziała, że zmiany tym razem są dość 

głębokie w zakresie dochodów, wydatków i przychodów. Zmiany te dotyczą: 

W zakresie dochodów: 

• Zwiększenie : 

- podatek od nieruchomości z lat minionych ( STEICO, TOPPLON) –   94.680 zł 

- zwiększone wpływy z tytułu zajęcia pasa drogowego  -  55.000 zł 

- dotacja Wojewody Wielkopolskiego  na utrzymanie i remont miejsc pamięci    

   narodowej ( remont pomnika Powstańców  Wlkp. ) -   8.050 zł , 

- dochody sołectw - 2.136 zł, w tym z wynajmu sal wiejskich 1.254 zł (Krucz-1.000 zł, 

Sławno -163 zł i Antoniewo - 91 zł) oraz ze sprzedaży blachy z rozbiórki  dachu  - 882 zł 

(sołectwo Antoniewo) z przeznaczeniem na wydatki poszczególnych sołectw.  

     2.    Zmniejszenie : 

              - rezygnacja z sesji fotoradarowych – umniejszenie wpływów z tytułu mandatów                                      

                karnych -   300.000 zł 

W zakresie wydatków: 

• Zmniejszenie : 

- likwidacja straży gminnej z dniem 31.07.2015r.  – 171.770 zł z tego : 

a) rezygnacja z dzierżawy fotoradaru –   79.000  zł 

b) koszty rzeczowe utrzymania straży –  50.200  zł 

c) koszty wynagrodzeń i pochodnych   – 42.570  zł 

- z opracowania strategii rozwoju gminy po wyborze moderatora – 9.000 zł      
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      2.  Zwiększenie : 

            - wydatki na oświatę – 286.000zł w tym : 

            a) wydatek inwestycyjny na przebudowę budynku Nr IV Szkoły Podstawowej                    

                w  Lubaszu -   162.000 zł, 

            b) prace remontowe w budynku Nr I SP Lubasz ( przygotowanie do przyjęcia dzieci               

                6- cio letnich ) – 34.000 zł, 

            c) prace remontowe w przedszkolach -  30.000 zł, 

            d) prace remontowe  w pozostałych szkołach – 60.000 zł 

W zakresie przychodów -   zwiększenie z tytułu  wprowadzenia tzw. wolnych środków                     

z rozliczeń bilansowych 2014r. w wysokości  255.550 zł. 

Ponadto wprowadzono  zmiany w planach finansowych GOPS oraz szkół i przedszkoli, jak 

również  w planach sołectw i funduszu sołeckiego. 

Łączna kwota dochodów po zmianach wynosi  22.784.826,92  zł,  z tego:    

- dochody bieżące w kwocie       22.367.297,92  zł, 

- dochody majątkowe w kwocie       417.529,00 zł.                   

Łączna kwota  wydatków po zmianach wynosi  23.019.142,92  zł,  z  tego:  

- wydatki bieżące w wysokości         21.499.916,29 zł 

- wydatki majątkowe w wysokości     1.519.226,63 zł      

Zmiany  w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych          

w WPF w zakresie planowanych dochodów, wydatków i wyniku budżetu do wartości 

zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych od początku roku  zmianach.  Sekretarz 

powiedziała, że najważniejsze są tu wskaźniki, które niestety się pogorszyły i tak w 2015 roku  

z 5,33% na 4,7(%, a w 2016 z 4,05% na 3,87%. trzeba zrobić wszystko, by je jeszcze w tym 

roku poprawić. Bardzo ważne są tu dochody z majątku gminy. Stwierdziła, że choć kondycja 

finansowa jest  gminy dobra to poprzez wskaźniki  mamy coraz mniejsze możliwości spłaty 



str. 23 

 

kredytów. Trzeba będzie ponownie renegocjować umowy i trzeba zrobić wszystko, by 

wskaźniki poprawić. 

Następnie Wójt omówił propozycje remontów i modernizacji obiektów oświatowych,                            

w ramach których prowadzone będą również inwestycje, które wpłyną na poprawę 

wskaźników.  

Głosowanie - zmiany budżetu gminy 2015 r -  Za – jednogłośnie  

Projekty uchwał stanowią załączniki  do niniejszego protokołu. 

Nad projektem uchwały w sprawie zmian w WPF nie głosowano 

Ad.  5 Wolne głosy 

Paweł Strawa zapytał czy wszystkie sołectwa posiadają projekty odnowy wsi? 

Sekretarz Gminy - z naszej gminy wszystkie sołectwa zostały zgłoszone do projektu odnowy 

wsi 

Marek Zieliński zapytał co można zrobić z  ruiną budynku Chrobrego 18, ponieważ szpeci to 

całą ulicę? Może przejąć jeżeli nie ma właściciela 

Sekretarz Gminy - właściciel jest. Nakaz rozbiórki może wydać Państwowy Inspektor 

Budowlany. 

Kazimierz Wicher zapytał czy samochody nie mogłyby na ul. Chrobrego parkować pod kątem 

na co Wójt odpowiedział, że był już taki wniosek któregoś radnego. Odpowiedź Rejonu jest 

również. Nie można ustawiać pod kątem, ponieważ wtedy winny parkować   samochody 

jadące tylko w jednym kierunku. Następnie Wójt wskazał miejsca, które będą przeznaczone 

pod parkingi ( Wiejska, ul. Szkolna - dzierżawa, za urzędem - wykup, ul. Podgórna) 

Żaneta Andrzejewska zapytała czy głębiej nie można pójść z zatokami na ul. Chrobrego na co 

Sekretarz odpowiedziała, że na sesji będzie Kierownik to można go o to zapytać.  

Następnie Wójt Gminy  zapytał radnych o zdanie w sprawie pisma jakie przyszło do Urzędu 

Gminy, a dotyczące  dofinansowania pomnika Powstańców Wlkp. z Rady Ochrony Walk                      

i Męczeństwa. Proponują nam pomoc, ale w zamian za zmianę zapisu na cokole - nie 

żołnierzom polskim i radzieckim, a żołnierzom I Armii WP. Radni byli bardzo zdziwieni tą 

propozycją. Niezrozumiałe dla nich jest zmienianie historii. Radni jednogłośnie zdecydowali                   

o pozostawieniu napisu w niezmienionej treści.  
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Wójt poprosił radnych,  by brali czynny udział w   grupach roboczych nad strategią, której 

koszt opracowania wyniesie 6.000 zł. Nadto poinformował, że odbędzie się  spotkanie                        

z firmami  gazowniczymi,  o czym mieszkańcy zostaną poinformowani po ustaleniu konkretnej 

daty spotkania. Nadmienił też o Święcie Ludowym i złożył wszystkim życzenia z okazji Dnia 

Samorządowca.   

Posiedzenie zakończyło się o godz. 17:10 

Protokołowała Janina Szwerkolt 

Przewodniczył Józef Cichorek  

 

 


